

# Tinjauan Ekonomi untuk Asia Tenggara, China dan India 2023 - Kemas kini: Ringkasan Eksekutif

## Buku penuh tersedia dalam Bahasa Inggeris:

OECD (2023), *Economic Outlook for Southeast Asia, China and India 2023 – Update*, OECD Publishing, Paris, <https://doi.org/10.1787/cd94bcf6-en>.

## Pertumbuhan di Asia Membangun perlu mengatasi masalah luar

Ekonomi Asia Membangun akan menghadapi cabaran dalam menghadapi kemerosotan berterusan dalam permintaan luar. Eksport di ASEAN mengalami penguncupan yang ketara dalam keadaan kelembapan ekonomi yang berpanjangan dalam ekonomi maju. Perbelanjaan penggunaan swasta yang kukuh akan kekal sebagai pemacu utama pertumbuhan ekonomi di rantau ini. Sektor perkhidmatan yang berkembang juga akan memacu pertumbuhan daripada bahagian penawaran, mengisi pasaran buruh di rantau ini. Penghapusan sepenuhnya terhadap sekatan perjalanan dijangka akan merangsang pertumbuhan pesat dalam sektor pelancongan rantau ini. Penyepaduan pasaran eksport yang lebih mendalam dalam Asia Membangun dan perdagangan serantau membantu rantau ini menghadapi kesan kelembapan ekonomi global ke atas eksportnya, walaupun permintaan luar yang lemah terus menimbulkan risiko. Risiko berterusan yang lain termasuk ketegangan geopolitik, perubahan iklim dan bahaya alam semula jadi.

Secara keseluruhan, pertumbuhan KDNK sebenar di ASEAN akan menjadi lemah pada tahun 2023, tetapi tinjauan akan berbeza-beza antara negara. Sebagai contoh, pertumbuhan KDNK di Indonesia harus kekal cergas, manakala momentum pertumbuhan Myanmar kekal lemah.

## Permintaan serantau dan domestik menyokong pertumbuhan

Permintaan domestik, khususnya, penggunaan swasta, disokong oleh keyakinan pengguna yang tinggi dan kelas pertengahan yang semakin berkembang, memacu pertumbuhan ekonomi. Permintaan serantau yang teguh mengekalkan perdagangan serantau yang memberangsangkan, membantu rantau ini mengekalkan pertumbuhan ekonomi di tengah-tengah kemerosotan dalam eksport barangan. Bahagian eksport perkhidmatan akan terus bekembangan di rantau ini, disokong oleh pemulihan pelancongan antarabangsa dan pembangunan pesat industri baru muncul seperti perkhidmatan rantaian bekalan dan perkhidmatan rentas sempadan. Aliran masuk pelaburan langsung asing (FDI) dijangka memberi rangsangan kepada sektor ekonomi yang tertekan.

## **Pasaran kewangan secara relatifnya stabil tetapi gerakan dasar monetari mesti dijalankan dengan berhati-hati**

Walaupun inflasi utama merosot, inflasi teras masih berterusan di beberapa negara di rantau ini. Dasar monetari yang tepat pada masanya dan bersesuaian akan membantu meredakan tekanan indeks harga pengguna (CPI) dan mengekalkan pertumbuhan ekonomi. Pasaran kewangan di Asia Membangun mempamerkan kestabilan relatif, walaupun dasar monetari yang berkembang dalam ekonomi maju dan turun naik pasaran global mungkin kehilangan cabaran. Sebagai contoh, mata wang di rantau ini semakin pulih daripada kemerosotan nilainya pada tahun 2022, walaupun risiko kemungkinan aliran keluar modal dan portfolio masih berlaku. Pembuat dasar monetari mesti mengambil kira perkara ini dan mengendalikan pelarasan dasar dengan berhati-hati untuk memastikan kestabilan pasaran kewangan dan pertumbuhan yang memberangsangkan.

## **Pasaran buruh menunjukkan tanda-tanda pemulihan**

Aspek-aspek positif prospek semuanya bekerjasama untuk merangsang pasaran buruh di Asia Membangun. Pengangguran semakin berkurangan di seluruh rantau ini, terutamanya di mana populasinya adalah belia muda dengan pendidikan yang lebih baik. Dasar yang menggalakkan FDI untuk penyepaduan ke dalam rantaian bekalan global dan rantaian nilai global akan terbukti membantu, terutamanya dalam sektor elektronik, tekstil dan automotif.